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رونمايي از رماني با موضوع زندگي امام جواد)ع(
    ادبیات

نگاهي به رمان »آوازابابيل«

يك پايان تلخ و غيرمنطقي
»آوازابابیل« داستان زندگي 
رزمن��ده اي ب��ه ن��ام حبیب 
ابريشم را روايت مي كند كه در 
عملیات كربلاي5 به سختي 
مجروح مي شود و حافظه اش 
را از دست مي دهد. او20 سال 
بعداز پايان يافتن جنگ براثر 
يك حادث��ه، حافظه اش را به 
دس��ت م��ي آورد وب��ه محله 
كودكي اش در ن��واب تهران برمي گ��ردد. اوبه میان مردمي 
مي آيد كه بازگش��تش به زندگ��ي را باورندارن��د وهمه فكر 

مي كنند شهیدشده است.
 آواز ابابیل يك داس��تان رئال اجتماعي وتاريخي اس��ت كه 
دراواسط ماجرا تبديل به يك داستان نمادين  مي شود. نويسنده 
تا آنجا كه توانسته از اس��تعاره ها وتمثیل هاي داستاني بهره 
گرفته تا ازيك داستان اجتماعي يك داستان سمبلیك بسازد. 
ازطرفي با استفاده از نام ش��خصیت هاي سیاسي واجتماعي 
وحتي ورزشي! نگاهي موشكافانه به وقايع واتفاقاتي كه درچند 
دهه اخیر دركش��ورما رخ داده، داشته است مثل خیانت هاي 
بني صدر در روزهاي جنگ واختلاس هاي ش��هرام جزايري 
ورقابت میرحسن موسوي با احمدي نژاددرسال 88 و همچنین 
فرار محسن مخملباف از ايران وبازي علیرضانیكبخت واحدي 
فوتبالیست در تیم ملي نويسنده ازاين شخصیت ها درگوشه و 

كنارداستان نام برده است. 
حبیب 20س��ال قبل كه به جبه��ه عازم ب��وده مثل خیلي 
ازدوستان رزمنده اش يك جوان ساده دل آرمانگرا بوده اما پس 
از 20 سال كه به زندگي برگشته همه چیز كشوردستخوش 
تغییر وتحول ش��ده واحس��اس مي كن��د ديگر جامع��ه اورا 
نمي پذيرد. اوبا زني ك��ه حوا نام دارد و از همس��رش كه يك 
جانبازاعصاب وروان است طلاق گرفته، به صورت اتفاقي آشنا 
مي شود وبه كمك او به دنبال همسر وفرزندانش مي گردد تا 
آنها را پیدا كند اما دراين مسیر حوادث عجیب وغريبي براي او 

پیش مي آيد كه ساختار اصلي داستان را شكل مي دهد. 
دراداره جات ومحل��ه پدري اش ب��ا او برخوردهاي س��رد و 
زننده اي مي شود واحساس مي كند جامعه به آن شكل پیش 
نرفته ك��ه او وهمرزمانش به خاطر آن سلامتي ش��ان را فدا 
كرده اند و هم��ه اينها باعث ناامیدي او در زندگي مي ش��ود. 
درطول اين 20 سال كه اوحافظه اش راازدست داده اتفاقات 
زيادي ازلحاظ سیاسي واجتماعي دركش��ور رخ داده است 
وشخصیت هاي مختلفي روي كارآمده ورفته اند و او احساس 
مي كند هیچ سهمي در اين مملكت وكشور ندارد. با اين حال 
نويسنده با گريزي كه به حوادث تاريخي كشور زده ساختار 
داس��تانش رااز حالتي كه فقط به زندگي ش��خصي قهرمان 
داستانش بپردازد، دور كرده واين نقطه مثبت داستان است. 
نويسنده كتاب در مصاحبه اي گفته است كه هدف ازنوشتن 
داستان دفاع ازپايمال شدن اهداف وخون رزمندگان جنگ 
و شهداست و انحراف و كم لطفي افراد ديگري كه زماني مثل 
او در جبهه هاي جنگ بوده اند واكنون بعداز رسیدن به پست 
ومقام رسالتش��ان را كه همان خدمت به مردم جامعه است 
ازياد برده اند. ب��ا اين حال  مي توان گفت ك��ه اين رمان مثل 
هر داستان ديگري خالي از اشكال هاي ساختاري ونگارشي 
نیست و به جز حبیب كه ش��خصیت اول داستان است روي 
مابقي كاراكترهاي داس��تان، ش��خصیت پردازي مطلوبي 
صورت نگرفته اس��ت. ازطرفي بعض��ي از ديالوگ هايي كه 
اززبان كاراكترهاي داستان روايت مي شود، سرشارازجملات 

شعاري وسیاسي است.
 ما دركنار حبیب زني را مي بینیم كه حرفه اش فیلمسازي 
اس��ت اما درطول داستان هیچ اش��اره اي به فعالیت هاي او 
نمي ش��ود وازهمه بدترپاي��ان ناامیدكننده وتلخ داس��تان 
است كه نويسنده درپايان داستان، حبیب ابريشم را دوباره 
درحادثه اي مي كشد. انگارسرنوشت محتوم اين رزمنده در 
پايان كتاب مرگ بوده است ونه شهادت.  كشته شدن حبیب 
ابريشم درتصادف به نظرم بدترين  پايان ممكن براي رماني 
است كه اگر نويسنده كمي دقت مي كرد مي توانست خیلي 
بهتر و منطقي تر آن را به پايان برس��اند. كتاب »آوازابابیل« 
در 200 صفحه به قلم مجید پور ولي كلشتري نگاشته شده 

انتشارات شهرستان ادب منتشر كرده است.

رمان جديد نويس�نده كتاب ه�اي »دعب�ل و زلفا« و 
»رؤي�اي نيمه ش�ب«، همزمان با ش�ب ش�هادت امام 

جواد)ع( در يزد رونمايي شد. 
مراس��م رونمايي از كت��اب »مرا ب��ا خودت ببر« نوش��ته 
حجت الاس��لام مظفر س��الاري همزمان با ش��ب شهادت 
حض��رت جوادالائمه)ع( در دانش��گاه امام ج��واد)ع( يزد 
برگزار ش��د. »مرا با خودت ببر« رمان��ي پرحادثه از دوران 

امام جواد)ع( و درباره سه شخصیت بزرگ تشیع در زمانه 
اين امام معصوم است. 

غلامعلي سفید، مدير عامل مؤسسه خیريه امام جواد)ع( 
يزد در اين مراسم ضمن گرامیداشت شهادت امام جواد)ع( 
گفت: اين  مؤسس��ه هر س��اله در زمان ش��هادت اين امام 
مراس��مي را برگ��زار مي كند كه امس��ال به دلیل ش��یوع 
ويروس كرونا منتفي ش��د ولي با اين حال سعي كرديم به 
اين مناسبت برنامه اي داشته باش��یم. سال گذشته زماني 
كه متوجه شروع نگارش كتابي درباره امام جواد)ع( توسط 
حجت الاسلام سالاري ش��ديم، از وي خواستیم اين كتاب 
توسط اين  مؤسس��ه رونمايي شود و خوش��بختانه امسال 

هزينه هاي آن به اين امر اختصاص پیدا كرد. 
حجت الاسلام س��الاري نیز در اين مراس��م، گفت: براي 
نوشتن كتاب ش��ش ماه مطالعه و تحقیق مي كنم و براي 
نوشتن آن نیز ش��ش ماه زمان صرف مي كنم. از زماني كه 
از امام رضا)ع( درخواست كردم بتوانم داستاني بنويسم تا 
زماني كه پايان يافت، يك سال شد و در روز سوم آذرماه 99 

نیز اين رمان به پايان رسید.

امام محمدباقر)ع(:

س�خن طيب و پاكيزه را از هر كه 

گفت بگيريد، اگر چه او خود، بدان 

عمل نكند. 

)تحف العقول، ص391(

 ارشاد بدون فيلمنامه 
مجوز ساخت مي داد!

 معاون حقوقي »ساترا«: فرآيند كار پيش از اين به اين ترتيب بود 
كه سريالي حتي يك هفته قبل از توليد، فيلمنامه نداشت اما مجوز توليد را داشت!

رامین جهان پور     نقد کتاب

   فرزين ماندگار
فرآين�د ارائ�ه مج�وز ب�راي تولي�د فيلم 
همي�ن  ت�ا  اس�امي  انق�اب  از  پ�س 
ح�الا موضوع�ي مناقش�ه انگي�ز ب�وده 
و اي�ن روزها وارد فاز تازه اي ش�ده اس�ت. 
در تازه ترين واكنش به اتفاق��ات اين روزهاي 
ممیزي آثار نمايش خانگ��ي قائم مقام رئیس 
و معاون امور حقوقي »ساترا« در پاسخ به اين 
س��ؤال كه آيا ايرادات آثار نماي��ش خانگي به 
صورتي نیس��ت كه پس از تولید، با گفت وگو و 
رايزني هاي معمول حل شود؟ به مهر مي گويد: 
ظرافت هايي در آثار وجود داشت كه مورد انتقاد 
و انتقادات هم بجا بود اما چون در پیرنگ محتوا 
بود نمي توانستیم ورود كنیم. من در مورد يك 
سكانس، پلان يا يك ديالوگ صحبت نمي كنم 
كه با يك صداگذاري بت��وان آن را تغییر داد، 
درباره محتوايي حرف مي زنم كه به يك پیرنگ 
و تمي از داستان تبديل مي ش��ود. فرآيند كار 
پیش از اين به اين ترتیب بود كه سريالي حتي 
يك هفته قبل از تولید، فیلمنامه نداش��ت اما 
مجوز تولید را داشت. كسي كه مي خواهد مجوز 
تولید بدهد حداقل بايد فیلمنامه را بخواند، در 

حالي كه اينها نبود. 
   ديگ�ر مج�وز ارش�اد را به رس�ميت 

نمي شناسيم! 
به گفته وحی��د فرهمند من ب��ه همكارانم در 
بخش هاي مختلف حاكمیتي احترام مي گذارم 
ول��ي نمي فهمی��دم وزارت فرهنگ و ارش��اد 
اس��لامي براي صدور مجوز تولید چه مواردي 
را درخواست مي كرد كه بگويد پروانه ساخت 
مي دهد ي��ا نمي دهد. من م��وردي ديده ام كه 
حتي فیلمنامه نداش��ته اما مجوز تولید داشته 
است يا حتي موردي ديده ام كه شخصي درباره 
موضوع »الف« پروانه گرفته اس��ت اما به اين 

نتیجه رسیده كه درباره موضوع »ب« سريال 
بسازد و بعد پروانه را هم تغییر نام داده است. 

وي در پاسخ به اين س��ؤال كه الان شما ديگر 
مجوز ارشاد را به رسمیت نمي شناسید؟ عنوان 
مي كند از ي��ك تاريخي به بعد، به رس��میت 
نمي شناسیم. ما براي اينكه به سرمايه گذاري 
بخش خصوصي و حتي تصمیمات وزارت ارشاد 
احترام بگذاريم، همان مجوزها را مد نظر قرار 
مي داديم ول��ي الان ديگر مجوز تولید يا همان 
پروانه ساخت صادر ش��ده توسط وزارت ارشاد 

كاركرد ندارد. 
  ش�وراي سياس�تگذاري محت�واي 

حرفه اي!
س��اترا در زمان��ي ك��ه مي خواس��ت مداخله 
محتوايي را طراحي كند جلس��ات زيادي را با 
نخبگان و متخصصان امر برگ��زار كرد و از آنها 
كس��ب نظر كرد تا بتواند فرآيندي را ترس��یم 
كند كه بیشترين اثربخشي و كمترين آسیب 
را داشته باشد. بر اين اساس از بهمن ماه سال 
گذشته جلسات متعددي با صاحبنظران برگزار 
ش��د و نهايتاً به جمعي از افراد متخصص براي 
بررسي و تصمیم گیري در حوزه صدور پروانه 
تولید رس��یديم. افراد سرشناسي در اين جمع 
حضور دارن��د كه اتفاق��اً جزو مدي��ران موفق 

س��ازمان صداوس��یما در ادوار گذشته و فعلي 
بوده و هستند. افرادي كه در زمان مديريتشان، 
دوران درخش��اني از تولید و پخ��ش محتوا را 

شاهد بوده ايم. 
    پورمحمدي مسئول شوراست

فرهمند در پاسخ به اين سؤال كه آيا مي توانید 
اسم اين ش��ورا و اعضاي آن را بگويید، توضیح 
مي دهد: ن��ام اين ش��ورا »ش��وراي تخصصي 
سیاس��تگذاري محتواي حرفه اي« اس��ت كه 
دكتر علي اصغر پورمحمدي مسئولیت اين شورا 
را برعهده دارد و آقايان محمدرضا جعفري جلوه 
از مدي��ران با دان��ش ش��بكه هاي تلويزيوني، 
دكتر عبدالكري��م خیامي از مديران س��ابق و 
بعضاً میزبان اس��تاد دكتر محس��ن مهاجراني 
از معاونان قبلي و خوش��نام صدا و س��یما در 
اين ش��ورا حضور داريم. اينها افرادي بودند كه 
تولیدكننده ها پیش از اين ارتباط بسیار خوبي 

با آنها داشته اند. 
معاون امور حقوقي »ساترا« در ادامه مي گويد: 
هر طرح يا فیلمنامه اي كه بخواهد مجوز تولید 
دريافت كند، قبل از اين ش��ورا به كمیته هاي 
تخصصي ما مي رس��د؛ كمیته هاي��ي كه زير 
نظر اين ش��ورا هس��تند. كمیته ها آثار را نقد 
و بررس��ي و نقاط قوت و ضعف هر طرح را به 
شورا ارائه مي كنند. اين نقاط قوت و ضعف در 
شوراي اصلي مطرح شده و با عوامل تولید مانند 
نويسنده يا تهیه كننده و كارگردان به گفت وگو 
گذاشته شده و در نهايت تصمیم گیري مي شود 
كه آيا طرح يا محتواي مذكور مي تواند مجوز 
تولید بگیرد يا بايد اصلاح شود يا اصلًا قابلیت 

ساخت ندارد. 
فرهمند درباره سیاست هاي كلي كه بر اساس 
آنها س��ريال ها مورد ارزيابي ق��رار مي گیرند و 
در اين شورا محور بررسي ها قرار گرفته است، 
توضیح مي دهد: مواردي داريم از جمله اينكه 
نسبت آثار با صیانت از اصول خانواده در تطابق 
باشد؛ اينكه سريال چقدر حس هم انگیختگي 
اعض��اي خانواده را نس��بت به كی��ان خانواده 
تقويت مي كن��د. اي��ن خیلي مهم اس��ت كه 
س��ريال ها چقدر رفتارهاي خ��ارج از عرف را 
عادي س��ازي مي كنند. در كل عادي س��ازي 
ناهنجاري ها، رواب��ط خانواده ها، جلوگیري از 
آسیب كودكان و گروه هاي تحت تأثیر و سیاه 
نمايي و القاي روحیه يأس و ناامیدي از جمله 
مواردي است كه خیلي اهمیت داشته است. در 
ژانر كمدي هم در عین مفرح بودن، جلوگیري 
از بروز تمس��خر اش��خاص و صنوف و مشاغل 

شرافتمند اهمیت دارد.

ن��ام اي��ن ش��ورا »ش��وراي 
تخصص��ي سياس��تگذاري 
محت��واي حرفه اي« اس��ت 
ك���ه دكت���ر عل�ي اصغ���ر 
پ�ورمحم��دي مس��ئول�يت 
اين ش��ورا را برعه��ده دارد

حمله يك نشريه امريكايي به سازمان »اوج«
 سازمان اوج در حال تغيير چشم انداز سينماي ايران است!

نشريه امريكايي »نيولاينز« در يادداشتي با حمله 
به فعاليت فرهنگي سپاه پاس�داران و سازمان 
هنري رسانه اي اوج مدعي اس�ت اين سازمان 
عامل تغيير چش�م انداز س�ينماي ايران است. 
نشريه امريكايي »نیولاينز« در بخشي از مقاله اي 
كه با تصويري از بازديد س��ردار سلیماني از پشت 
صحنه فیلم سینمايي 23 نفر منتشر شده، آورده 
است: سپاه براي ايجاد سنگر فرهنگي به نام سازمان 
اوج ابتدا به يك جبهه و سپس به دست ياري رسان 
فیلمسازان وقف شده در ايدئولوژي كه وفاداري خود 
را اثبات كرده بودند نیاز داشت. در سال 2011 سپاه 
سازمان هنري رس��انه اي اوج را بنیان نهاد. وقايع 
انتخابات رياست جمهوري ايران در سال 2009 كه 
به جنبش سبز معروف شد در انگیزه هاي سپاه براي 
ساخت اين سازمان مؤثر بود كه ابزاري ارائه مي كند 
كه از طريق آن از سنگر انقلاب در مقابل »حملات 
فرهنگي بیگان��ه« دفاع مي كند. ب��ا بودجه اي كه 
توسط سپاه داده مي شود مؤسس��ه اوج خود را به 
عنوان يك نهضت قوي و مصمم تولید فرهنگي در 
خدمت جاه طلبي هاي داخل��ي، منطقه اي و حتي 

بین المللي سپاه و رهبر ايران تثبیت كرد.«
اين رسانه به تأثیر شهید سردار حاج قاسم سلیماني 
در برخي از تولیدات س��ازمان هنري رسانه اي اوج 

اشاره كرده است: »احسان محمدحسني با افتخار 
اعلام كرد كه چگونه سپاه پاسداران انقلاب اسلامي 
و شخصیت هايي مثل ژنرال قاسم سلیماني تولید 

فیلم هايشان را هدايت مي كردند.«
اين مجله به فعالیت هاي اوج نیز اش��اره مي كند: 
»فعالیت هاي مؤسسه اوج ش��امل نمايشنامه ها، 
بنرهاي خیاباني ، نقاش��ي هاي ديواري و موزيك 
ويدئ��و و بیش��تر ب��راي فیلم ه��ا و مجموعه هاي 
تلويزيوني ايدئولوژيك خود مش��هور است. تلاش 
براي شكل دادن به چشم انداز صنعت فیلم ايران 
مسبوق به سابقه است. در واقع چندين فیلمساز كه 
الان در حال ساخت فیلم با مؤسسه اوج هستند، از 
نسلي از فیلمسازان ايراني هستند كه حرفه خود را 
طي يك كمپین فرهنگي مشابه در بحبوحه روزهاي 

آرماني بعد از انقلاب 1979 شروع كردند.«
نیولاينز در ادامه اين يادداشت نوشت: »اولین فیلم 
مؤسس��ه اوج »باديگارد« بود كه در س��ال 2016 
اكران شد. اين فیلم درباره يك كهنه سرباز جنگي 
بود كه به شیوه اي كه كشور اداره مي شد- انتقادي 
آشكار از دولت روحاني داشت. سرانجام نقش اصلي 
داستان زماني كه باخاطرات همرزم خود كه طي 
جنگ ايران- عراق »ش��هید شد« روبه رو مي شود 
و وظیفه محافظت از پس��ر او را كه يك دانشمند 
هسته اي در خطر ترور مي باشد بر عهده مي گیرد 
خود را پیدا مي كن��د. اين نش��ريه در ادامه آورده 
است: اتفاقي نیس��ت كه كارگردان انتخاب شده 
براي اولین كارش ابراهیم حاتمي كیا بود كه به ژانر 
»دفاع مقدس« وفادار مان��ده بود. او وفاداري خود 
نسبت به جمهوري اسلامي را نه تنها با پذيرش اين 
نقش بلكه با طراحي گريم نقش اصلي از روي قاسم 

سلیماني اثبات كرد.«

كسي تذكر نداد ما هم تعطيل نكرديم! 
مشكات معيشتي اهالي تئاتر باعث شده برخي تماشاخانه ها تن به تعطيلي ندهند

به دليل شرايط پيك پنجم شيوع كرونا در اغلب شهرهاي 
ب�زرگ ازجمله ته�ران وضعيت قرم�ز اعام و مش�اغل 
غيرض�روري مانند فعاليت تماش�اخانه ها تعطيل ش�ده 
است، اما »ش�هرزاد« در تهران نمي خواهد تعطيل باشد!

تعطیل شدن مشاغل فرهنگي و هنري به دلیل كرونا، وضعیت 
پذيرفته شده و تحمیلي است كه اهالي هنر براي جلوگیري از 
شیوع كرونا با آن همراهي مي كنند، اكنون بیش از 1/5سال 
اس��ت كه تماش��اخانه هاي تئاتر در تعطیلي به سر مي برند و 
بازگشايي هاي مقطعي نیز نتوانسته است دوام بیاورد. در يك 
هفته اخیر و اوج گیري مجدد كرونا كه همراه با شیوع كروناي 
دلتا همراه بوده است، دوباره شهرها قرمز و بسیاري از گروه هاي 
شغلي كه از نظر ستاد ملي مبارزه با كرونا فعالیت غیرضروري 
دارند، تعطیل شده اند. فعالیت تماشاخانه خصوصي »شهرزاد« 
در شرايط تعطیل ش��دن تماش��اخانه ها، يك استثنا و شايد 
يك قانون ش��كني اس��ت. محمد دش��تگلي، مدير پرديس 
تئاتر ش��هرزاد درباره فعالیت اين تماشاخانه در شرايط قرمز 
كرونايي مي گويد: »مجموعه پرديس تئاتر ش��هرزاد به دلیل 
اينكه زيرساخت هاي لازم را جهت رعايت دستورالعمل هاي 
بهداشتي براي گروه هاي نمايشي، مخاطبان و پرسنل مجموعه 

دارد، تصمیم به بازگشايي سالن گرفته  است.«
وي ادامه مي دهد: »در شرايط قرمز كرونايي گروه هاي شغلي 
2، 3 و 4 اجازه فعالیت ندارن��د و ما هم يك هفته صبر كرديم 
و ديديم واكنشي از س��وي وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشكي و وزارت فرهنگ و ارشاد اس��لامي صورت نگرفت و 
ظاهراً منفعل هستند، زيرا واكنشي نسبت به فعالیت سینماها، 
پاس��اژها و ديگر مراكز نش��ان نمي دهن��د، از طرفي هم يك 
دوگانگي از سمت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي رخ داده است 

و ابلاغیه اي رسمي در اين زمینه اعلام نمي شود!«
اين مدير تماشاخانه درباره موضع وزارت ارشاد درباره تعطیلي 
تماشاخانه ها، مي گويد: »تلاش كرديم با وزارت ارشاد صحبت 
كنیم كه پاسخگو نبودند، البته آقاي قادر آشنا، مديركل هنرهاي 
نمايشي در مصاحبه اي تأكید كرده بود كه به دلیل شرايط قرمز 
كرونايي تماشاخانه ها اجازه فعالیت ندارند، اين مسئله به دلیل 
حفظ جان و سلامتي اهالي تئاتر بوده و ما هم تلاش مي كنیم تا 
بعد از بازگشايي تماشاخانه شهرزاد در روز يك شنبه با رعايت 
حداكثري پروتكل هاي بهداشتي از اين مهم حفاظت كنیم.« 
هم اكنون پرديس تئاتر شهرزاد و چند تماشاخانه ديگر در تهران 
فعالیت هاي روزمره خود را ادامه مي دهد. دشتگلي مي گويد: 
»ما و چند تماشاخانه ديگر در شرايطي كه اقبال نسبت به ادامه 
فعالیت از طرف اهالي تئاتر و گروه هاي نمايشي براي بازگشايي 
سالن هاي نمايش وجود داشت، تصمیم به انجام اين كار گرفتیم 
تا بتوانیم با حفظ پروتكل هاي لازم و حفظ جان اهالي تئاتر اين 

مهم را انجام دهیم.«
موض��وع اينكه چ��را هی��چ دس��تور العملي ب��راي تعطیلي 
تماش��اخانه ها به صورت مستقیم ارسال نش��ده، بیشتر يك 
بهانه گیري است، زيرا از زمان طبقه بندي مشاغل در ستاد ملي 
مبارزه با كرونا، اعلام شد كه با تغییر رنگ شرايط كرونايي چه 
مشاغلي از فعالیت منع و چه دسته ای ازفعالیت ها مجاز به ادامه 
فعالیت خواهند بود. به نظر مي رس��د همان طور كه سازمان 
سینمايي توانست با رايزني سینماها را در گروه دوم مشاغل 
قرار دهد و جلوي تعطیلي آنها رابگیرد، اكنون معاونت هنري 
وزارت ارشاد نیز بايد براي تعیین تكلیف تماشاخانه ها اقدام 
كند، قطعاً در صورت رعايت پروتكل هاي بهداشتي مي توان 

راهي قانوني براي تداوم فعالیت تماشاخانه ها پیدا كرد.

محمد صادقي    خبر     تئاتر


